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وزیر ارتباطات:

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: نسل ۵ فقط اینترنت موبایل یا سرعت بسیار بالا نیست؛ هم در کنار فیبر، توسعه سرویس ثابت است، هم 
زیست بوم جدیدی از کسب و کارهاست و هم خودروهای خودران و عمل جراحی از راه دور است.

به گزارش ایسنا، سید ستار هاشمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با انتشار پستی در یک شبکه اجتماعی )ایکس( اظهار کرد: از دوره معاونت 
وزارت ارتباطات )۹۸-۴۰۰( توسعه نسل ۵ ارتباطات )G ۵( یکی از اولویت های جدی کاری ام بود و دکل به دکل پیگیر افتتاح شان بودم.

وی افزود: نسل ۵ فقط اینترنت موبایل یا سرعت بسیار بالا نیست! هم در کنار فیبر، توسعه سرویس ثابت است، هم زیست بوم جدیدی از کسب و 
کارهاست و هم خودروهای خودران و عمل جراحی از راه دور است.

رئیس کل بانک مرکزی:

بابک زنجانی نیکل می فروشد 
و بدهی ها را تسویه می کند

بیان  با  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
بابک  است،  این  بر  قرار  اینکه 
زنجانی با فروش نیکل ها، بدهی خود 
را  ها  بدهی  گفت:  کند،  تسویه  را 
با رمز ارز خودش تسویه نمی کنیم.

اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
کل  رئیس  فرزین،  محمدرضا  ایلنا، 
خبرنگاران  جمع  در  مرکزی  بانک 
نحوه  ایلنا درباره  به سوال  پاسخ  در 
تسویه بدهی بابک زنجانی از طریق 
دلار  میلیون   ۷۰۰ و  میلیارد  یک 
وزارت  اخیرا  که  درحالی  »نیکل« 
بدهی های  است،  کرده  اعلام  نفت 
داشت:  اظهار  نشده،  تسویه  زنجانی 
در  نیکل ها  که  بگویم  باید  اول 
نمانده اند و در حال حاضر  گمرک 
در صندوق بانک مرکزی نگهداری 
می شوند. توافق این است که بانک 
را  نیکل ها  این  خودش  زنجانی 
را  مرکزی  بانک  طلب  و  بفروشد 
بپردازد و این توافق همچنان برقرار 

است.
بودن  تقلبی  احتمال  درباره  وی 

مرکزی  بانک  کرد:  تاکید  نیکل ها 
نیکل ها  این  ارزش  به  ورودی  هیچ 
ندارد، ما از بابک زنجانی خواسته ایم 
که نیکل ها را بفروشد و طلب ما را 

بدهد.
فرزین در پاسخ به سوال دیگر ایلنا 
بدهی ها  بابت  چرا  اینکه  بر  مبنی 
کردید،  قبول  زنجانی  از  را  نیکل 
گفت: این سوال باید از مرجع اصلی 
نیکل آورده و  ایشان  پرسیده شود، 
باره پاسخ  این  باید در  مرجع اصلی 

دهد.
سوال  به  پاسخ  در  همچنین  وی 
گفته  اینکه  بر  مبنی  ایلنا  دیگر 
رمز  با  بدهی ها  از  بخشی  می شود 
ارز خود زنجانی تسویه خواهد شد، 
زنجانی  پرونده  قاضی  تاکید کرد:  
هر  می کند،  نهایی  را  موضوعات 
قاضی  به  کنیم  دریافت  را  میزانی 
بابک زنجانی اعلام می کنیم که این 
میزان را از زنجانی دریافت کردیم. 
هنوز نگفته این که رمز ارز زنجانی 

را دریافت کردیم یا می پذیریم.

مهاجرانی سخنگوی دولت: 

بخش خصوصی ۲۷۶ میلیارد به 
آسیب دیدگان بندر رجایی کمک کرد

اختصاص  از  دولت  سخنگوی 
از سوی بخش  تومان  میلیارد   ۲۷۶
بندر  دیدگان  حادثه  به  خصوصی 

رجایی خبرداد.
به گزارش خبرگزاری مهر، فاطمه 
در  دولت  سخنگوی  مهاجرانی 
شبکه  در  خود  کاربری  حساب 
مسئله ای  هیچ  کرد:  اعلام  ایکس 
بزرگ تر از اراده جمعی ما نیست. 
ظرفیت های  با  دولت  توان  وقتی 

می خورد،  گره  خصوصی  بخش 
که  ممکن،  فقط  نه  راه حل ها 
با  داشت:  بیان  می شوند.وی  عملی 
همراهی و هماهنگی اتاق بازرگانی 
میلیارد   ۲۷۶ مبلغ  تهران  و  ایران 
تومان از سوی بخش خصوصی به 
آسیب دیدگان حادثه بندر رجایی 
تخصیص داده شد که با هماهنگی 
اتاق بازرگانی هرمزگان و استاندار 

اجرایی خواهد شد.

رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و آلمان گفت: حتی در شرایط کنونی 
که سایه تحریم ها بر اقتصاد ایران سنگینی می کند سرمایه گذاران آلمانی 
تمایل خود را برای ورود به ایران به کل از دست نداده اند. در یک نمونه 
تولید  برای سرمایه گذاری در  ایران  به  شاهد ورود یک شرکت آلمانی 
برق از طریق نیروگاه های خورشیدی بوده ایم اما متاسفانه این شرکت با 

بدعهدی وزارت نیرو در زمینه پرداخت مطالبات مواجه شد.
در  آلمان  و  ایران  بازرگانی  مشترک  اتاق  رئیس  اصغری،  شاهین 
بر  آمریکا  و  ایران  احتمالی  توافق  تاثیر  از  ایلنا  خبرنگار  با  گفت وگو 
تجارت دو کشور گفت و توضیح داد: مذاکره ایران و امریکا موضوعی 
پیچیده است که در آن اعتمادسازی میان طرفین در برهه زمانی کنونی 
مهم ترین موضوع تلقی می شود با این حال جریان کلی مذاکرات تاکنون 
فضایی از امیدواری برای بهبود روابط و در ادامه رفع تحریم هایی که علیه 

ایران وضع شده را به وجود آورده است. 
وی افزود: ایران با برخورداری از منابع طبیعی، نیروی انسانی و بازاری 
بکر مقصد جذابی برای سرمایه گذاری آلمانی ها به شمار می آید و آلمان 
نیز از نظر برخورداری از فناوری یکی از پیشرفته ترین کشورهای دنیا به 
شمار می آید بنابراین این دو کشور از می توانند مکمل خوبی برای تحقق 

یک سرمایه گذاری مشترک و سودمند در صورت رفع تحریم ها باشند. 
و  است  افتاده  عقب  ما  کشور  در  توسعه ای  فازهای  داد:  ادامه  اصغری 
و  توسعه  به  اقدام  آلمان  صنایع  از  بهره گیری  با  می توانند  ایران  صنایع 
به  که  زیرساخت ها  پیامدهای ضعف  از  نمونه ای  کنند،  نوسازی خطوط 
است در حالی  برق  دلیل تحریم ها گریبانگیر کشور شده همین کمبود 
که شرکت های آلمانی از جمله شرکت هایی که در زمینه تولید برق از 
منابع تجدیدپذیر توانمند هستند به فناوری های  پیشرفته ای مجهز بوده و 
قابل توجه است که  ایرانی ها همکاری کنند.  با  می توانند در تولید برق 

آلمان در تولید برق بادی پیشتاز جهان به شمار می آید.  
رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و آلمان اظهار کرد: حتی در شرایط 

کنونی که سایه تحریم ها بر اقتصاد ایران سنگینی می کند سرمایه گذاران 
نداده اند. در  از دست  به کل  ایران  به  برای ورود  آلمانی تمایل خود را 
یک نمونه شاهد ورود یک شرکت آلمانی به ایران برای سرمایه گذاری 
اما متاسفانه این  در تولید برق از طریق نیروگاه های خورشیدی بوده ایم 

شرکت با بدعهدی وزارت نیرو در زمینه پرداخت مطالبات مواجه شد.
وی خاطرنشان کرد: این گونه بدعهدی ها به بی اعتمادی سرمایه گذار چه 
خارجی و چه داخلی می انجامد. در پی همین نارضایتی سرمایه گذاران در 
شده  مواجه  برق  بحران کمبود  با  اینگونه  است که کشور  انرژی  تولید 
زیرساخت های  و ضعف  دیگر صنایع  به  می توان  را  موضوع  این  است. 
آنها نیز سرایت داد. اصغری تصریح کرد: بنابراین مسائل بین المللی ایران 
باید حل شود و شکی در آن نیست که این امر می تواند اقتصاد کشور را 
رشد دهد و مراودات تجاری را ساده تر کند. در سال های ۱۳۹۶ و ۱۳۹۷ 
که تحریم ها برداشته شد بیش از ۵۰ هیئت بلندمرتبه آلمانی تنها به اتاق 
بازرگانی و صنایع ایران و آلمان آمدند و حضور آنها فعالانه و با برنامه 
از  نتوانست  برنامه  نداشتن  و  آمادگی  عدم  بدلیل  ایرانی  طرف  اما  بود 

فرصت یادشده آنچنان که شایسته است بهره ببرد. 
نیز تشریح کرد و  ایران و آلمان را  وی در پایان آخرین آمار تجاری 
گفت: تجارت ایران و آلمان  در کل سال گذشته میلادی به یک میلیارد 
و ۴۰۰ میلیون یورو رسید و همچنان واردات ایران از آلمان بر صادرات 

ما به این کشور غلبه دارد. 

رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و آلمان:

بدعهدی وزارت نیرو در برابر تولیدکننده برق آلمانی

عارف: 

دولت اجازه نمی دهد حقی از خانواده 
جانباختگان و مصدومان حادثه بندر 

شهیدرجایی تضییع شود

پس  رئیس جمهور  اول  معاون 
منزل  در  بندرعباس  به  ورود  از 
دو  خانواده  و  مصدومین  از  یکی 
انفجار  حادثه  جانباختگان  از  تن 
رجایی  شهید  بندر  آتش سوزی  و 
و  دیدار  آنان  با  و  یافت  حضور 

گفت و گو کرد.
به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف 
در دیدار با یکی از مصدومین حادثه 
رجایی،  شهید  بندر  انفجار  ناگوار 
ضمن دلجویی و طلب شفای عاجل، 
انتظامی  امدادی و  از تمام نیروهای 
پس  مصدومان  به  رسیدگی  برای 
رجایی  شهید  بندر  انفجار  حادثه  از 
جبران  ضرورت  بر  و  قدردانی 
دیدگان  حادثه  به  وارده  خسارات 

تاکید کرد.
همچنین  رئیس جمهور  اول  معاون 
تن  دو  خانواده های  با  دیدار  در 
بندر  انفجار  حادثه  جانباختگان  از 
به  تسلیت  ضمن  رجایی  شهید 
درگاه  از  عزیزان،  این  خانواده های 
خداوند متعال برای بازماندگان صبر 

و درگذشتگان علو درجات مسئلت 
کرد.

حادثه  این  کرد:  خاطرنشان  عارف 
بود،  سنگین  و  ناگوار  تلخ  بسیار  
با  انتظامی  و  امدادی  نیروهای  البته 
توجه به امکانات محلی  با سرعت 

عمل وارد شدند.
این  در  رئیس جمهور  اول  معاون 
از  پس  کرد:  تصریح  دیدارها 
بروز  عوامل  نهایی  جمع بندی های 
شناسایی  دلخراش  حادثه  این 
خواهد  قاطع  برخورد  آنان  با  و 
نمی دهد  اجازه  دولت  و  شد 
جانباختگان  خانواده  از  حقی 
تضییع  حادثه  این  مصدومان   و 

شود.
همچنین رئیس جمعیت هلال احمر 
و  درمان  بهداشت،  وزیر  معاون  و 
آموزش پزشکی با حضور در یکی 
 ۳ از  بندرعباس  بیمارستان های  از 
کماکان   که  حادثه  این  مصدوم 
هستند،  درمان  تحت  بیمارستان  در 

عیادت و دلجویی کردند.

شبانه روزی  تلاش  از  مترو،  توسعه  اهمیت  به  اشاره  با  شیراز  شهردار   
دسترسی  فراهم کردن  و  مترو  خطوط  تکمیل  برای  شهری  مدیریت 
برابر شهروندان به خدمات حمل ونقل عمومی به ویژه در شمالغرب این 
ایستگاه های محوری  از  ایستگاه آفرینش را یکی  کلان شهر خبر داد و 

خط ۳ مترو معرفی کرد.
به گزارش روزنامه طلوع به نقل از پایگاه اطلاع رسانی شهرداری شیراز، 
محمدحسن اسدی، شهردار کلان شهر شیراز، اجرای خطوط متعدد مترو 
در این شهر را تلاشی برای بهره مندی متوازن همه نقاط شهر از خدمات 
حمل ونقل ریلی عنوان کرد و اظهار داشت: هدف ما این است که تمامی 
مناطق شیراز از مترو بهره مند شوند و در این مسیر با تمامی ظرفیت ها به 

صورت شبانه روزی تلاش می کنیم.
وی با اشاره به خط ۳ مترو شیراز توضیح داد: این خط حدود ۱۲ کیلومتر 
طول دارد و دارای ۸ ایستگاه است که در حال حاضر، شش ایستگاه از 

جمله ایستگاه آفرینش در دست احداث هستند.
اسدی همچنین بیان کرد: ایستگاه آفرینش یکی از مهم ترین ایستگاه های 
این خط به شمار می آید که در محدوده تقاطع خیابان آفرینش با بزرگراه 

حسابی و بخش شمالی خیابان آفرینش قرار گرفته است.
این  اجرایی  عملیات  مثبت  روند  به  اشاره  شهری ضمن  ارشد  مقام  این 
ایستگاه افزود: مساحت ایستگاه آفرینش حدود ۶ هزار و ۵۰۰ مترمربع 
در دو طبقه است و احداث این ایستگاه نقش بسزایی در ارتقای خدمات 

تسهیل  و  شیراز  غرب  شمال  ساکنان  برای  به ویژه  عمومی،  حمل ونقل 
دسترسی آن ها به مرکز شهر خواهد داشت.

شهردار شیراز صرفه جویی در زمان و هزینه شهروندان و ارتقای رفاه و 
آسایش آنان را از دیگر اهداف ساخت این ایستگاه برشمرد.

اسدی گفت: عملیات حفاری مکانیزه تونل خط سه مترو طبق برنامه ریزی 
نشانه  آفرینش  ایستگاه  از  تی بی ام  حفار  دستگاه  عبور  و  می شود  انجام 

پیشرفت مطلوب پروژه در ماه های اخیر است.
 ۲۶ حدود  عمق  در  شیراز  مترو   ۳ آفرینش خط  ایستگاه  است،  گفتنی 
برای  و  است  احداث  حال  در  شیراز  غرب  شمال  در  زمین  زیر  متری 
ساخت آن، تاکنون نزدیک به ۷۴ هزار و ۵۰۰ مترمکعب خاک برداری 

انجام شده است.

شهردار کلان شهر شیراز مطرح کرد؛

 ایستگاه آفرینش، محور ارتقای حمل ونقل عمومی شمالغرب شهر

امام)ره(،  فرودگاه  اعلام  براساس 
ناس  فلای  هواپیمایی  شرکت 
حج  زائران  جابه جایی  در  عربستان 
نزدیک  آینده  در  و  می کند  کمک 
هم  عربستان  دیگر  ایرلاین های  نیز 
پرواز خواهند گذاشت و پروازهای 

جدیدی داریم.
به  امام)ره(  فرودگاه  اعلام  طبق 
حج عملیات  آغاز  زمان  از   ایسنا، 
) ۱۳ اردیبهشت( تا روز گذشته ۴۲ 
پرواز برای اعزام زائران به سرزمین 
وحی انجام شده است و ۹۹۹۹ مسافر 

از این فرودگاه عازم مدینه شده اند.
کیلوگرم   ۴۲۰ و  ۳۹۳هزار  همچنین 
جابه جا  پروازها  این  در  نیز  بار 

شده است.
براساس  نیز  پروازها  تاخیر  میانگین 
بوده  دقیقه   ۳۷ گزارش ها  آخرین 

است.

دفتر  مدیرکل  محمدی  اهورا 
امور  و  اطلاع رسانی  ارتباطات، 
امام)ره(  فرودگاه  بین الملل 
درخصوص پرواز شرکت هواپیمایی 
عربستانی)فلای ناس( برای اولین بار 
ماه  اردیبهشت   ۲۷ گفت:  ایران  به 
برای اولین بار پرواز عربستانی فلای 
ناس وارد فرودگاه امام)ره( شد. این 
وارد  جده  از  دقیقه   ۲۱:۵۰ هواپیما 
ترمینال  از  نیز   ۲۳:۲۲ و  شد  کشور 

سلام عازم جده شد.
پرواز   ۲۰ ناس  فلای  افزود:  وی 
و  دارد  برگشت  پرواز   ۲۰ و  رفت 
در جابه جایی حجاج کمک می کند. 
همچنین پیرو جلسه ای که با سازمان 
هواپیمایی عربستان داشتیم در آینده 
دیگر  ایرلاین های  نیز  نزدیک 
عربستان هم پرواز خواهند گذاشت 
و پروازهای جدیدی خواهیم داشت.

اعزام ۱۰ هزار زائر حج از فرودگاه 
امام)ره(/ پروازهای جدید در راه است

به  اشاره  با  ایتالیا  امور خارجه  وزیر 
مذاکرات  تحولات  دقیق  پیگیری 
میان ایران و آمریکا، اعلام کرد که 
کشورش آماده میزبانی از دور جدید 

این گفت وگوها در رم است.
با  تایانی  آنتونیو  ایرنا،  به گزارش 
اجتماعی  شبکه  در  پیامی  انتشار 
خود  تلفنی  گفت وگوی  از  ایکس 
آژانس  مدیرکل  رافائل گروسی،  با 
روند  درباره  اتمی،  انرژی  بین المللی 
و  داد  ایران خبر  مذاکرات هسته ای 
گفت وگوهای  »تحولات  نوشت: 
با  را  ایران  و  متحده  ایالات  میان 
دقت دنبال می کنیم و متقاعدیم که 
موضوع هسته ای ایران باید از مسیر 

دیپلماسی حل وفصل شود.«
کامل  حمایت  بر  تأکید  با  وی 
آژانس  فعالیت های  از  کشورش 
بین المللی انرژی اتمی، تصریح کرد: 
شهر  در  دیگر  بار  داریم  »آمادگی 

رم، میزبان مذاکرات آتی باشیم.«
بیان  حالی  در  موضع گیری  این 
دور  چهار  تاکنون  که  است  شده 
ایران  میان  غیرمستقیم  گفت وگوی 
عمان  میانجی گری  با  آمریکا  و 
برگزار شده است. نخستین دور این 
گفت وگوها روز شنبه ۲۳ فروردین 

در   )۲۰۲۵ آوریل   ۱۲(  ۱۴۰۴
فضای  طرفین  و  شد  برگزار  مسقط 
مذاکرات را »سازنده و رو به جلو« 
ارزیابی کردند. دور دوم نیز شنبه ۳۰ 
ایتالیا  رم  شهر  در  این بار  فروردین، 
به میزبانی عمان انجام گرفت و پس 
ششم  شنبه  روز  سوم  دور  آن،  از 
پایتخت  در  دیگر  بار  اردیبهشت 

عمان ادامه یافت.
روز  نیز  مذاکرات  دور  چهارمین 
یکشنبه ۲۱ اردیبهشت ۱۴۰۴ )۱۱ مه 
۲۰۲۵( در مسقط برگزار شد؛ نشستی 
تأکید مکرر جمهوری  سایه  در  که 
مؤثر  رفع  لزوم  بر  ایران  اسلامی 
اقدامات  از  جلوگیری  و  تحریم ها 
کشور  اقتصاد  علیه  محدودکننده 

برگزار گردید.
که  است  کرده  تأکید  بارها  ایران 
یک  توافقی،  هر  از  اقتصادی  انتفاع 
و  است  اغماض  غیرقابل  ضرورت 
انتفاع شود،  اقدامی که مانع این  هر 
خواهد  قبول  غیرقابل  تهران  برای 
هسته ای،  حوزه  در  همچنین  بود. 
کامل  چرخه  و  توانمندی ها  حفظ 
اصل  یک  به عنوان  غنی سازی، 
ایران  سیاست  در  مذاکره  غیرقابل 

تعریف شده است.

ایتالیا: 

مذاکرات ایران و آمریکا را دنبال می کنیم
آمادهمیزبانیازدورجدیدگفتوگوها

در  بازنگری  ضرورت  بر  تأکید  با  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  دبیر 
قوانین مربوط به زنان دانشگاهی، گفت: به نظر می رسد که باید به زنان 

تا سن ۵۰ سالگی اجازه ورود به هیئت علمی داده شود.
فرهنگی،  انقلاب  عالی  شورای  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
ابلاغ  به  اشاره  با  خسروپناه،  عبدالحسین  حجت الاسلام والمسلمین 
بند توسط مقام معظم رهبری در سال  سیاست های کلی جمعیت در ۱۴ 
۹۳ و تصویب قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت در سال ۱۴۰۰ 
در مجلس، تأکید کرد که سیاست های کلی، راهبردی و قوانین لازم در 
حوزه جمعیت وجود دارد، اما نهادهای مسئول، به وظایف خود در اجرا 

عمل نمی کنند.
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی آمار کمتر از یک میلیون تولد در سال 
گذشته را نگران کننده خواند و گفت: آمار مرگ ومیر در برخی استان ها 
برای آینده کشور است و  بیشتر است که زنگ خطری جدی  تولد  از 

نشان دهنده وجود مشکل در حوزه حکمرانی جمعیت است.
فقدان اتاق وضعیت هوشمند و توانمند برای رصد مستمر

وی در ادامه سه خلأ اساسی را در اجرای سیاست های جمعیتی برشمرد 
اتاق های  پایش مستمر آمارهای جمعیتی، گفت:  اهمیت  بر  تأکید  با  و 
رصد عمدتاً دیتا دارند، اما این دیتاها باید به اطلاعات و تحلیل تبدیل و 
نیازمند یک  ما  برنامه ریزی شود.  بر اساس علل و عوامل شناسایی شده، 
اتاق وضعیت هوشمند و توانمند با رصد مستمر در حوزه جمعیت و نرخ 
باروری در کل جغرافیای کشور و کشف علل و عوامل کاهش جمعیت 

هستیم.
فقدان نقشه راه اجرایی جامع

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی ضمن اشاره به جامعیت اسناد بالادستی 
و  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  مصوب  جمعیت  کلی  سیاست های  و 
مشخص  اجرایی  راه  نقشه  یک  تدوین  لزوم  بر  مجلس،  مصوب  قوانین 
پرهزینه  افزود: کار در حوزه جمعیت، کاری سنگین و  و  تأکید کرد 
است اما لازم است هر سال حداقل سه مؤلفه یا محور در حوزه جمعیت 
تعیین شود و تمامی دستگاه ها از صداوسیما و سازمان تبلیغات اسلامی تا 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و سایر نهادهای فرهنگی، برای تحقق 
آن همکاری کنند. اینکه انتظار داشته باشیم بار اصلی بر دوش ستاد ملی 

جمعیت باشد، شدنی نیست، چرا که ستاد، یک قرارگاه است نه مجری.

چرا یک زن باید بین فرزندآوری و پیشرفت علمی انتخاب کند؟
وی با اشاره به محدودیت سنی ۴۰ سال برای ورود به هیئت علمی، گفت: 
یک زن تحصیل کرده، دانشمند و محقق که علاقه مند به فعالیت علمی 
است، اگر تصمیم بگیرد فرزند داشته باشد، مجبور است چند سال از عمر 
علمی اش را صرف زندگی خانوادگی کند. بعد از آن، ما از او می خواهیم 
در مدت زمان مشخصی مقاله بنویسد، ترفیع گیرد و رکود علمی نداشته 
باشد؛ در حالی که فرصت لازم برای توسعه علمی به او داده نشده است.

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: وقتی به یک زن دانشگاهی 
انتظاری  چنین  مردانمان  از  اما  باشی،  داشته  فرزندآوری  باید  می گوییم 
نداریم، یعنی داریم یک تبعیض آشکار را رقم می زنیم. این تساوی در 

ظاهر، عادلانه نیست و باید اصلاح شود.
سن ورود به هیئت علمی برای زنان باید تا ۵۰ سالگی افزایش یابد

استاد خسروپناه با تأکید بر ضرورت بازنگری در قوانین مربوط به زنان 
سالگی   ۵۰ سن  تا  زنان  به  باید  که  می رسد  نظر  به  گفت:  دانشگاهی، 
اجازه ورود به هیئت علمی داده شود. حقوق خانوادگی و مادری به زنان 
دانشگاهی داده نمی شود، در حالی که به مردان این فرصت داده می شود. 
را مطرح کرده ام.  این موضوع  مختلف  و در جلسات  است  تبعیض  این 

باید اصلاح شود.
وی افزود: معاونت علمی زنان در ریاست جمهوری باید این موضوعات 

را جدی پیگیری کند و زمینه را برای ایجاد تعادل واقعی فراهم کند.
حق مادری یک حق شرعی و طبیعی است

در پایان، دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به مزایای فرزندآوری 
از دیدگاه شرعی، گفت: اسلام به مادری یک حق شرعی نگاه می کند. 
این تنها یک تکلیف نیست، بلکه یک حق است. چگونه فقط می گوییم 
»باید« و »نباید«، اما از حقوق واقعی فردی و اجتماعی غفلت می کنیم؟ 
اگر این نکات را جدی بگیریم، قطعاً فرهنگ سازی فرزندآوری در کشور 

رونق پیدا خواهد کرد.
همچنین دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی در جمع خبرنگاران با اشاره 
به اینکه بخش قابل توجهی از سیاست های جمعیتی که رهبر معظم انقلاب 
ابلاغ کرده اند، هنوز اجرایی نشده، گفت: از مجموع سیاست ها و قوانین 
مصوب در حوزه جمعیت، کمتر از ۵۰ درصد اجرا شده است؛ در حالی 

که این سیاست ها کاملًا کاربردی و آینده نگرانه هستند.

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی:

وزیر امور خارجه:

به هیچ وجه از حقوق ایران کوتاه 
نخواهیم آمد

رهبریامروزتکلیفراکاملًاروشنکردند

ازنظرایرانموضوعغنیسازیقابلمذاکرهنیست

امروز  گفت:  خارجه  امور  وزیر 
مقام معظم رهبری تکلیف را کاملًا 
و  اصول  برای  ما  کردند.  روشن 
ایران  مردم  مواضع خود که حقوق 
مذاکره  وارد  می کند،  تأمین  را 
حقوق  این  از  به هیچ وجه  و  شده ایم 

کوتاه نخواهیم آمد.
به گزارش خبرنگار ایلنا، سید عباس 
درباره  خارجه  امور  وزیر  عراقچی 
درباره  آمریکایی  مقامات  اظهارات 
که  آنچه  گفت:  ایران  غنی سازی 
مواضع  هستیم،  آن  شاهد  اکنون 
از  غیرمنطقی  و  غیرمعقول  کاملًا 
چند  ظرف  در  آمریکایی ها  سوی 
روز گذشته، این موضوعات را علنی 
با پاسخ فوری ما مواجه  کردند که 

شد.
غنی سازی  بحث  اینکه  بیان  با  وی 
از  که  نیست  موضوعی  به هیچ وجه 
گفت:  باشد،  مذاکره  قابل  ما  نظر 

چند  در  را  خود  صریح  پاسخ  من 
هم  امروز  دادم.  ارائه  گذشته  روز 
مقام معظم رهبری تکلیف را کاملًا 
و  اصول  برای  ما  کردند.  روشن 
ایران  مردم  مواضع خود که حقوق 
مذاکره  وارد  می کند،  تأمین  را 
حقوق  این  از  به هیچ وجه  و  شده ایم 

کوتاه نخواهیم آمد.

تحلیل این خبر  را در صفحه اول 
بخوانید


